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BONDSVERGADERING 
 

 
Datum : 16 december 2024 

 : Oranjeplein, Trainingscentrum, KNVB Campus te Zeist 

 

Aanwezig 

conform 

presentielijst  

I.  Bondsbestuur  

• F. Paauw, bondsvoorzitter  

• M. van Leeuwen (directeur-bestuurder betaald voetbal), lid 

• J.D. van der Zee (directeur-bestuurder amateurvoetbal), lid  

 

Bondsafgevaardigden  

T. Aaldering, T. van Alphen, L. Annokkée, T. Beckers, J. Bes, G. van Beusichem,  

G. Bisseling, R. Bleeker, H. Bolhaar, P.J. Boringa, J. Bosch, M. Brands,  

G.J. Bravenboer, S. Dekker, J.W. van Dop (t/m agendapunt 2.2.), H. Douwsma,  

J. Eekhart, M. Goris, L. Goudkuil, N. van Grinsven-Admiraal, F. de Haan,  

R. van der Hoeven, H. Hoiting, N.J. Hoogma, W. Kiggen, D. te Kloese, A. Kroes,  

W. van der Linden, F. van Mil, M. Min, F. van Mosselveld, J. Op ’t Eijnde,  

R. Oversier, G. Peeters, G. Pennings, J. Peters, I. Pfennings, B. Schelle,  

D. Scholten, C. Tondeur, S. van de Ven, E. Visser, E. Woltjes, M. Zeeman 

 

Afwezige bondsafgevaardigden met machtiging 

J. Boelen machtigt J. Peters, D. Bovenberg machtigt F. van Mosselveld,  

T. van Es machtigt D. Scholten, A. de Graaf machtigt I. Pfennings,  

K. Hetterscheidt machtigt E. Visser, I. Kloosterman machtigt E. Woltjes,  

B. Kuipers machtigt R. van der Hoeven, M. Ogubai machtigt R. Bleeker,  

E. Reijntjes machtigt G. Peeters, A. Romkema machtigt H. Bolhaar,  

B. van Rossum machtigt L. Annokkée, M. van Veen machtigt J. Bes,  

H. de Zeeuw machtigt T. van Alphen  

 

Afwezige bondsafgevaardigden zonder machtiging 

B. Riemeijer, B. Veen 

 

Reglementscommissie 

L. Kortmann, R. el Johari  

 

Verder zijn aanwezig M. Gavat (FIFA), L. Nicola (UEFA), toezichthouders, 

directieleden en medewerkers van de KNVB alsook overige genodigden en 

belangstellenden. 
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1. OPENING 

 
De bondsvoorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Een speciaal woord van welkom 
wordt gericht aan Luca Nicola (vertegenwoordiger UEFA) en Marion Gavat (vertegenwoordiger FIFA). 
 
Na het uitspreken van het openingswoord, waarvan een letterlijke weergave bij dit verslag is gevoegd  
(bijlage 1), wordt een moment stilte in acht genomen om Harry Eggly, Hans Siers, Willy Dullens,  
Jan Dahrs, Gerard Slager, Jaap van der Linde, Jacques d’Ancona, Floris Thoolen, Hans Eijkenbroek,  
Giel Haenen, Johan Neeskens en Jan Keizer te herdenken en met hen alle voetbalvrienden en  
-vriendinnen die het voetbal het afgelopen halfjaar zijn ontvallen. 
 

Vervolgens spreken Lucas Nicola (UEFA) en Marion Gavat (FIFA) de vergadering toe.  

Letterlijke weergaves van hun speeches zijn bij dit verslag gevoegd (bijlage 2).  
 

2.  MEDEDELINGEN EN INGEKOMEN STUKKEN  
 

Aantal aanwezige stemgerechtigde leden 

Er zijn 23 afgevaardigden amateurvoetbal aanwezig. Vier afwezigen hebben een machtiging afgegeven. 

Namens het amateurvoetbal kunnen derhalve 27 stemmen worden uitgebracht.  

Van de afgevaardigden betaald voetbal zijn er 21 aanwezig. Negen afwezigen hebben een machtiging 

afgegeven. Namens het betaald voetbal kunnen derhalve 30 stemmen worden uitgebracht.  

 

Schriftelijk gestelde vragen  

Naar aanleiding van de definitieve agenda hebben twee bondsafgevaardigden een aantal schriftelijke 

vragen gesteld. Op 13 december 2024 zijn deze vragen inclusief de antwoorden van het bondsbestuur 

daarop per e-mail aan de bondsafgevaardigden en adviserende leden van de bondsvergadering gezonden. 

Henk Bolhaar (bondsafgevaardigde amateurvoetbal) kondigt aan ter vergadering op een aantal door hem 

gestelde vragen bij de behandeling van de desbetreffende agendapunten terug te zullen komen.  

 

AVBV d.d. 16 december 2024 - agendapunt 8.2.1.   

Reglement Betaald Voetbal: inbedding BVO die deelneemt aan uitsluitend betaald vrouwenvoetbal 

Tijdens de eerder vandaag gehouden algemene vergadering betaald voetbal is ingestemd met de moge-

lijkheid dat een betaaldvoetbalorganisatie lid kan zijn van de sectie betaald voetbal van de KNVB en deel-

neemt aan uitsluitend het betaald vrouwenvoetbal. Er bestaan nog diverse vragen en onduidelijkheden met 

betrekking tot de exacte reglementaire consequenties die in de komende periode worden uitgewerkt waar-

na besluitvorming over wijzigingen van de reglementen kan plaatsvinden. Het streven is dat met ingang 

van het seizoen 2025/’26 betaaldvoetbalorganisaties lid kunnen zijn van de sectie betaald voetbal van de 

KNVB en kunnen deelnemen aan uitsluitend het betaald vrouwenvoetbal. Afgesproken is de tijd te nemen 

om dit goed met elkaar te bespreken en zorgvuldig te doen. Remco Oversier (bondsafgevaardigde betaald 

voetbal) heeft daarbij gevraagd deze ontwikkeling niet direct te koppelen aan FC Hera om een tunnelvisie 

te voorkomen. Het verbaast hem en meerdere van zijn collega BVO-directeuren dan ook dat kort na de 

vergadering op de website van de NOS een artikel is geplaatst met interviews met de directeur betaald 

voetbal en FC Hera over dit besluit waarin bovendien de indruk wordt gewekt dat een en ander al definitief 

is besloten. In reactie hierop alsook ter informatie aan de bondsvergadering meldt Marianne van Leeuwen 

(bondsbestuur) in het interview te hebben aangegeven dat de algemene vergadering betaald voetbal het 

principebesluit heeft genomen dat het in de toekomst mogelijk gaat worden een club toe te laten tot de 

sectie betaald voetbal ook als die club alleen betaald vrouwenvoetbal speelt. Deze mogelijkheid is er nu 

niet. Dit dient met het oog op het gelijkheidsbeginsel te worden aangepast. Ook is gemeld dat is 

afgesproken de komende tijd te gebruiken om goed te kijken naar de reglementen en de consequenties 

van het toelaten van een ‘vrouwen BVO’ tot de sectie betaald voetbal. Er was voor de vergadering van 

vandaag reeds een voorstel hiervoor uitgewerkt, maar besprekingen met de BVO’s in de twee weken 

voorafgaand aan de vergadering leerden dat er nog te veel vragen zijn om nu al een besluit hierover te 

kunnen nemen. Het voorstel is dan ook ingetrokken. In plaats daarvan is het zojuist genoemde besluit 

genomen. Het streven is per seizoen 2025/’26 het in zijn algemeenheid (en niet specifiek voor FC Hera) 

mogelijk te maken dat een vrouwen BVO kan toetreden tot de sectie betaald voetbal. Dit is geen garantie.  
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Er dient nog veel werk te worden verzet. Ook dient er voldoende draagvlak te zijn. De huidige berichtge-

ving in de media dat de reglementsvoorstellen zijn goedgekeurd, is dus niet correct. Zo is het niet gemeld.  

Voor de toekomst van het vrouwenvoetbal acht Remco Oversier het van belang een en ander goed met 

elkaar te organiseren. Ook voor de sectie betaald voetbal is het vrouwenvoetbal van belang. In reactie op 

zijn voorstel een rectificatie te plaatsen omdat op basis van de huidige berichtgeving verkeerde 

verwachtingen worden gewekt, meldt Marianne van Leeuwen dat de afdeling communicatie op dit moment 

bezig is om hetgeen niet juist is weergegeven te corrigeren dan wel indien nodig een verheldering daarop 

te geven. Hierbij zal duidelijk het besluit van de algemene vergadering betaald voetbal worden 

gecommuniceerd.  

 

Mede ter lering voor een volgende keer meldt Frank van Mosselveld (bondsafgevaardigde betaald voetbal) 

het prettig te hebben gevonden indien van tevoren bekend was geweest dat de directeur betaald voetbal 

na de vergadering een interview zou hebben met de NOS. In dat geval had de vergadering richting kunnen 

meegeven en had reparatie achteraf voorkomen kunnen worden.  

 

Naar aanleiding van agendapunt 8. Verslag bondsbestuur tweede seizoenshelft heeft Henk Bolhaar 

(bondsafgevaardigde amateurvoetbal) vragen gesteld over het verzoek van FC Hera die als BVO 

uitsluitend wil deelnemen aan het vrouwenvoetbal. Deze vragen en de antwoorden van het bondsbestuur  

daarop zijn te vinden in de V&A die op 13 december 2024 per e-mail aan de bondsvergadering is 

gezonden. De antwoorden van het bondsbestuur zoals gemeld in deze V&A gaan niet in op zijn vraag hoe 

het bondsbestuur beleidsmatig tegen deze ambitie van FC Hera aankijkt. Hij verzoekt tijdens het 

aangekondigde onderzoek ook een antwoord te geven op deze vraag. De bondsvoorzitter zegt dit toe.  

 

2.1. KNVB Campus van de Toekomst  

 

Na het principebesluit van de gemeente Zeist op basis waarvan de KNVB Campus slechts met twee velden 

kon worden uitgebreid, heeft de KNVB op 30 oktober 2023 het verzoek tot wijziging van het 

bestemmingsplan, noodzakelijk voor de uitbreiding van de KNVB Campus, ingetrokken. De KNVB 

onderzoekt nu hoe binnen tien jaar de noodzakelijke uitbreiding die past bij de ambities van de KNVB en 

nodig is voor een toekomstbestendige KNVB Campus met een horizon van dertig jaar wel kan worden 

gerealiseerd. Om de (inter)nationale ambities waar te maken, is groei en ruimte noodzakelijk, zowel voor 

sportfaciliteiten als huisvesting. De KNVB is hiervoor op zoek naar de juiste ruimte en 

samenwerkingspartner. Inmiddels heeft de KNVB Royal Haskoning DHV ingeschakeld voor begeleiding 

hierbij. Eind oktober 2024 is de brochure "Uitbreiding KNVB-Campus, een ruim hart voor voetbal" onder 

alle gemeentes verspreid. Geïnteresseerde gemeentes kunnen het zogeheten AskBook opvragen. 

Bidbooks kunnen vervolgens tot en met 31 december 2024 bij de KNVB worden ingediend. Van januari tot 

april 2025 zullen dialoogrondes plaatsvinden met maximaal vijf geselecteerde partijen, waarna de KNVB de 

voorkeurslocatie zal bepalen. Parallel aan dit traject vinden nog steeds gesprekken plaats met de 

gemeente Zeist en de provincie Utrecht over uitbreidingsmogelijkheden op de huidige KNVB Campus.  

De bondsvoorzitter heeft kennis gemaakt met de nieuwe burgemeester van de gemeente Zeist en twee 

gedeputeerden van de Provincie Utrecht. De discussies in de gesprekken worden vooral bemoeilijkt door 

de milieuwetgeving. Ook bestond twijfel of beide gremia tot het uiterste wilden gaan om tegemoet te komen 

aan de verzoeken van de KNVB. In de gesprekken met deze gremia heeft de bondsvoorzitter benadrukt 

dat alle partijen gebaat zijn bij behoud van de KNVB Campus in Zeist, niet alleen financieel maar ook 

vanwege de milieu footprint die wordt achtergelaten bij een vertrek van de KNVB uit Zeist.  

De zoektocht naar alternatieve locaties is ingezet voor het geval de noodzakelijke uitbreiding niet in de 

gemeente Zeist kan worden gerealiseerd, dus zeker niet als pressiemiddel richting de gemeente Zeist 

zoals in de media wel eens wordt beweerd.  

 

Een groot aantal gemeenten heeft inmiddels interesse getoond voor eventuele huisvesting van de KNVB. 

Na ontvangst van de BidBooks zal via de dialoogrondes worden verkend of het een optie is een nieuwe 

KNVB Campus elders te bouwen. Hier moet overigens nog wel een volledig financieel kader tegenaan 

worden gehouden. Aanbiedingen van gemeenten en liggingen van locaties zijn grotendeels bepalend voor 

de eigen bijdrage die van de KNVB qua financiën en exploitatie zal worden gevraagd. De KNVB gelooft 

evenwel ook in trouw en loyaliteit. In het laatste gezamenlijke gesprek met de gemeente Zeist en  
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de provincie Utrecht was sprake van een sfeer van bewegen en zoeken naar oplossingen. Dit biedt hoop. 

Het heeft ertoe geleid dat de provincie Utrecht bereid is om hun juridische standpunt, met name waar het 

gaat om het compenseren van de vereisten uit de milieuwetgeving, te laten toetsen door de landsadvocaat. 

Wellicht kan hierdoor een oplossing voor dit stagnatiepunt worden gevonden. Dit traject betekent dat de 

KNVB naast een verkenning met vier te selecteren gemeentes, ook een verkenning zal aangaan met de 

gemeente Zeist als vijfde kandidaat. Overigens zal Zeist altijd suboptimaal zijn ten opzichte van de vier 

overige kandidaten, omdat daar vanaf niets iets kan worden opgebouwd. Met betrekking tot de realisatie 

van een nieuwe KNVB Campus wordt overigens gesproken over een termijn van tien jaar. Dit betekent dat 

er nog ‘veel water door de Rijn zal gaan’ voordat in dit kader definitieve besluitvorming voorligt.  

 

2.2. Procesevaluatie opvolging bondsvoorzitter KNVB 
 
Op de bondsvergadering van 27 mei 2024 is Just Spee afgetreden als bondsvoorzitter van de KNVB en is 
Frank Paauw tot zijn opvolger benoemd. Daarbij is gemeld dat het proces rond deze benoeming zal 
worden geëvalueerd. Naar aanleiding van de mededeling op de agenda dat ter vergadering deze evaluatie 
aan de orde zou komen, is een schriftelijke vraag ontvangen. Deze vraag en het antwoord van het 
bondsbestuur daarop is terug te vinden in de V&A die op 13 december aan de bondsvergadering is 
gezonden. Tegelijk met de V&A is de procesevaluatie ter kennisneming toegezonden.  
 
Jan Dirk van der Zee (bondsbestuur) memoreert dat het bondsbestuur na de aankondiging eind september 
2023 van het tussentijds aftreden van Just Spee als bondsvoorzitter van de KNVB vanwege 
gezondheidsredenen gestart is met het opvolgingsproces. Zoals gemeld aan de ledenraad amateurvoetbal 
en de algemene vergadering betaald voetbal, nam het bondsbestuur hierbij als uitgangspunt hetzelfde 
(uiteraard op onderdelen geüpdatete) proces aan te houden als gehanteerd bij de opvolging van Michael 
van Praag. Dit proces bevatte vier fasen: de voorbereiding, de werving en selectie, de kandidaatstelling en 
de besluitvorming. De evaluatie van dit proces is begeleid door Mark van Berkum, bestuurssecretaris 
amateurvoetbal, die hiertoe o.a. de leden van de selectiecommissie heeft bevraagd. In de evaluatie stond 
het proces centraal: wat was het proces, hoe is het gelopen en wat zijn de leerpunten die hieruit 
voortvloeien? De uitkomst hiervan is te vinden in de toegezonden procesevaluatie. Deze is door het 
bondsbestuur ter harte genomen. Resumerend stelt hij vast dat vanuit het bondsbestuur aan de voorkant 
het proces duidelijker had moeten worden gemaakt en ook (formeel) met de bondsvergadering besproken 
had moeten worden. In de fase van de kandidaatstelling had meer aandacht moeten zijn voor de wijze 
waarop een kandidaat bij de achterban en de overige stakeholders uit de voetbalomgeving valt.  
 
Albert van Wijk (voorzitter raad van toezicht amateurvoetbal) gaat in zijn hoedanigheid als voorzitter van de 
selectiecommissie in op de fase van werving en selectie. In aanvulling op hetgeen in de procesevaluatie 
staat aangegeven, meldt hij dat de selectiecommissie onder de indruk was van de kwaliteit van de 
kandidaten en staat hij stil bij het dilemma waarvoor de selectiecommissie tijdens het proces stond: 
transparantie versus bescherming van de kandidaten. Gelet op de posities van de kandidaten zou het  
niet prettig zijn geweest indien hun namen in de media zouden verschijnen. Dit zou de kandidaten en  
het proces belasten. Met het oog hierop heeft de commissie ervoor gekozen de namen niet verder te 
verspreiden dan de leden van de commissie zelf. Uit het proces heeft spreker geleerd dat de commissie  
dit dilemma van tevoren meer had moeten delen om teleurstelling bij anderen tijdens het proces te 
voorkomen. De voorzitter van de raad van commissarissen betaald voetbal en eveneens lid van de 
selectiecommissie deelt deze conclusie. Beide scharen zich ook achter hetgeen in de procesevaluatie als 
leerpunten naar voren komt.  
Vervolgens gaat hij in op: 

• de compactheid van het proces. Doordat snel een resultaat was gewenst, kwam er druk op het proces 
te staan. Nu zijn op enkele punten zaken tijdens het proces geïntroduceerd of gerepareerd. De 
aanbeveling uit het rapport het proces aan de voorkant zo veel mogelijk uit te werken, ondersteunt de 
commissie dan ook van harte;  

• de kandidaatstelling. Bij het bekend maken van haar keuze heeft de commissie in het kader van 
transparantie een verantwoordingsdocument toegevoegd. De commissie kon daarin geen 
vergelijkingen tussen kandidaten naar buiten brengen. Op de bondsvergadering van  
27 mei 2024 is gemeld dat de laatste vier kandidaten zonder uitzondering goed waren. Een luxe 
positie. Toch was het plaatje van één daarvan completer. Meer is hierover niet gecommuniceerd.  
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Wat spreker betreft, is dit een punt dat volgende keer nog eens nader besproken dient te worden, 
mede ook vanwege het feit dat zoals nu is gebleken bij de introductie van de kandidaat, vragen kunnen 
worden verwacht. Het is onmogelijk alle vragen van tevoren scherp te hebben, maar de les is wel, 
zoals beschreven in de procesevaluatie, dat ook dit aspect een volgende keer meer aandacht vraagt.  

Overigens is de selectiecommissie buitengewoon tevreden met het resultaat van het wervings- en 
selectietraject: de geheimhouding is gewaarborgd en het proces heeft een bijzonder goede kandidaat 
opgeleverd met dito benoeming. 
 
Tot slot staat Albert van Wijk stil bij het feit dat hij zich als lid van de selectiecommissie gemachtigd voelde 
namens de bondsvergadering een kandidaat voor te dragen. Hij geeft op persoonlijke titel in overweging 
mee na denken over de vraag of op het moment een persoon of een groep wordt gemachtigd om een 
kandidaat voor te dragen, een traject daarnaast met andere kandidaten nog gewenst is. Hij beseft dat 
democratie en toegankelijkheid een groot goed is, maar het feit dat dit tijdens het huidige proces is 
gebeurd, heeft het proces complex gemaakt.  
 
In het benoemingsproces is na annulering van de buitengewone bondsvergadering van 28 maart 2024 en 
het doorschuiven van de benoeming van de nieuw bondsvoorzitter naar de reguliere bondsvergadering van 
27 mei 2024 veel reuring ontstaan. Op de vraag van Henk Bolhaar (bondsafgevaardigde amateurvoetbal) 
of het bondsbestuur na het verzoek van de burgemeester van Zeist overwogen heeft de vergadering elders 
in Nederland te laten plaatsvinden, meldt Jan Dirk van der Zee dat het bondsbestuur dit heeft overwogen. 
Dit bleek om meerdere redenen organisatorisch onhaalbaar.  
 
Op de bondsvergadering van 18 december 2023 heeft Henk Bolhaar aandacht gevraagd voor de 
afvaardiging van het betaald voetbal in de selectiecommissie. Het betaald voetbal koos voor het 
afvaardigen van de directeur van de ECV en de directeur van de CED in plaats van twee 
bondsafgevaardigden uit het betaald voetbal. De ledenraad amateurvoetbal vond dit merkwaardig omdat 
de bondsvoorzitter door de leden van de bondsvergadering wordt benoemd. Gesteld werd dat het te 
maken had met het creëren van draagvlak bij de clubs uit het betaald voetbal, maar ook via de clubs in het 
betaald voetbal is een kandidaat voorgedragen. Met het oog hierop geeft hij in overweging, en dit miste hij 
in de evaluatie, om een volgende keer toch te kiezen voor leden van de bondsvergadering. Zij zijn de 
uiteindelijke beslissers. Overigens wil hij hiermee geen afbreuk doen aan de werkzaamheden van de 
directeur ECV en directeur CED. Zoals indertijd al benadrukt, wijst Jan Dirk van der Zee erop dat het aan 
de sectie betaald voetbal is te bepalen wie zij als vertegenwoordigers naar voren schuift. Het bondsbestuur 
gaat hier niet over.  
 
Met inachtneming van het bovenstaande neemt de bondsvergadering kennis van de procesevaluatie zoals 
op 13 december 2024 per e-mail aan de bondsvergadering gezonden.  
 

2.3. Herbenoemingen toezichthouders najaar 2024  

 
Op de vergadering van de ledenraad amateurvoetbal van 14 december 2024 waren Hassan Bettani en  
Tjienta van Pelt als lid van de raad van toezicht amateurvoetbal aftredend. Ze zijn herbenoemd voor een 
nieuwe zittingsperiode van drie jaar.  
Op de algemene vergadering betaald voetbal van 16 december 2024 waren Niek Jan van Kesteren en 
Clarence Seedorf als lid van de raad van commissarissen betaald voetbal aftredend. Ook zij zijn 
herbenoemd voor een nieuwe zittingsperiode van drie jaar.  
Mede namens de bondsvergadering feliciteert de bondsvoorzitter hen van harte met deze herbenoeming.  
 

2.4. Organisatie nationale teams 

 
Zoals toegezegd op de bondvergadering van 27 mei 2024 schetst Marianne van Leeuwen (bondsbestuur)  
de wijze waarop binnen de KNVB de activiteiten rond de nationale teams zijn georganiseerd.  
Op dit moment is de bestuurlijke verantwoordelijkheid verdeeld tussen de directeur-bestuurder 
amateurvoetbal en de directeur-bestuurder betaald voetbal. In grote lijn vallen de vrouwenteams onder de 
verantwoordelijkheid van de directeur-bestuurder amateurvoetbal en de mannenteams onder de 
verantwoordelijkheid van de directeur-bestuurder betaald voetbal. Er is één strategisch plan, er is één 
beleid en er is één directeur topvoetbal die verantwoordelijk is voor de vrouwen- en mannenteams.  
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De directeur topvoetbal ziet erop toe dat beide lijnen op dezelfde manier worden behandeld en 
georganiseerd. Er zal best nog wel eens worden gesproken over de manier waarop het nu is 
georganiseerd, maar voor nu is er geen noodzaak om hierin verandering te brengen. Het werkt goed.  
Er wordt geen probleem opgelost indien de huidige werkwijze wordt veranderd.  

 

2.5. Toetredersregeling betaald voetbal 

 

Op de bondsvergadering van 22 juni 2022 is besloten voor een periode van (in ieder geval) vijf tot  
tien jaar geen (verplichte) promotie/degradatieregeling in te voeren tussen de eerste en tweede divisie.  
Wel is afgesproken een regeling op te stellen ingevolge waarvan tot de eerste divisie kan worden 
toegetreden. Op de bondvergadering van 27 mei 2024 zijn de uitgangspunten voor de toetredersregeling 
betaald voetbal vastgesteld. Deze uitgangspunten zijn verwerkt in de Toetredersregeling betaald voetbal. 
Het bondsbestuur heeft deze regeling op 17 oktober 2024 vastgesteld. De Toetredersregeling betaald 
voetbal (inclusief de daarbij behorende bijlagen) is op 26 november 2024 aan de bondsafgevaardigden en 
adviserende leden van de bondsvergadering gezonden.  
 

2.6. Extraordinary FIFA Congress van 11 december 2024 (online) – verslag 

 
Tijdens het online FIFA congres van 11 december 2024 is de toewijzing van de organisatie van het WK 
2030 aan Marokko, Spanje en Portugal (plus drie ‘centennial’-wedstrijden in Zuid-Amerika) gezamenlijk en 
de organisatie van het WK 2034 aan Saoedi-Arabië bekrachtigd. Men name de toewijzing van het WK 
2034 ligt gevoelig. Zoals bekend, heeft de KNVB mede op basis van de ervaringen rond het WK 2022 in 
Qatar zijn koers hoe met dit soort situaties om te gaan, op onderdelen aangepast. Tijdens een recent 
bezoek aan Saoedi-Arabië heeft de bondsvoorzitter samen met de secretaris-generaal gesproken met 
onder meer de Saoedische voetbalbond, het Human Rights Committee, de Nederlandse ambassadeur en 
mensen uit het internationale bedrijfsleven. Vastgesteld is dat het Nederlandse bedrijfsleven volop zaken 
doet met Saoedi-Arabië, er een volledige Nederlandse ambassade actief is, de EU en de UEFA banden 
onderhouden met Saoedi-Arabië en er verschillende (sport)evenementen worden gehouden. Dit alles 
betekent niet dat de ogen gesloten mogen worden voor de mensenrechtensituatie in Saoedi-Arabië, waar 
het land vandaan komt en waar het naartoe gaat. Er is een horizon van tien jaar. De KNVB zal de komende 
periode de voorsprong die het Westen op dit gebied heeft richting Saoedi Arabië agenderen en adresseren, 
maar de KNVB is bovenal een voetbalbond. De KNVB zal indien het Nederlands elftal zich plaatst, aan het 
WK 2034 deelnemen. De KNVB is geen vereniging die politiek bedrijft. Dit behoort de politiek 
verantwoordelijken toe. Wel neemt de KNVB de verantwoordelijkheid op zich zaken die de KNVB aangaan, 
te agenderen en mee te nemen in de discussies die er zullen zijn zowel in Nederland, Europa als in de 
samenwerking met Saoedi-Arabië. Dit zal in tegenstelling tot Qatar veelal op de achtergrond gebeuren 
langs de (voetbal)diplomatieke lijnen. 
 

Eerder vandaag is op de algemene vergadering betaald voetbal met het oog op het gelijkheidsbeginsel 

tussen mannen en vrouwen een besluit genomen. Het Nederlandse voetbal draagt dit beginsel massaal uit. 

In reactie op de vraag van Merijn Goris (bondsafgevaardigde betaald voetbal) hoe de KNVB dit richting  

Saoedi Arabië uitdraagt, antwoordt de bondsvoorzitter dat dit wordt meegenomen in hetgeen zojuist is 

aangegeven, hetgeen overigens ook in lijn is met het beleid van de Nederlandse overheid hierin. De KNVB 

zal het niet als (rand)voorwaarde voor participatie aan het WK stellen, maar zal er alles aan doen om dit 

onderwerp te agenderen. Verwacht wordt dat Saoedi-Arabië mede vanwege de demografische 

ontwikkeling in de toekomst forse stappen zal gaan zetten op dit gebied. 65% van de bevolking is jonger 

dan 35 jaar. Het land zal in 2034 nog niet dezelfde standaard hebben als Nederland, maar de zojuist 

geschetste koers doet recht aan het feit dat de KNVB een voetbalbond is die ook een maatschappelijke 

verantwoordelijkheid heeft. Dit kent een fragiel evenwicht. Beide zijn niet eenvoudig in balans te brengen, 

maar het is de koers die de KNVB uit wil zetten. Overigens kan deze koers richting het WK 2034 op basis 

van ontwikkelingen aan wijziging onderhevig zijn.  

 

In reactie op het verzoek van Merijn Goris zegt de bondsvoorzitter toe dit onderwerp de komende jaren te 

zullen agenderen voor de bondsvergaderingen.  
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2.7. Kandidaatstelling bondsvoorzitter KNVB voor het UEFA Executive Committee  

  

Op het UEFA Congres van 3 april 2025 is Just Spee vanwege het eindigen van zijn vierjaarstermijn 

aftredend als lid van het UEFA Executive Committee. Omdat hij geen formele positie meer binnen de 

KNVB bekleedt, kan hij niet meer voor een nieuwe termijn worden voorgedragen. Marianne van Leeuwen 

(bondsbestuur) meldt dat vanwege het belang van een Nederlandse vertegenwoordiging in het bestuur van 

de UEFA, het bondsbestuur heeft besloten de huidige bondsvoorzitter, Frank Paauw, voor te dragen als lid 

het UEFA Executive Committee. Inmiddels heeft Frank Paauw zijn kandidatuur persoonlijk kenbaar 

gemaakt aan de voorzitter van de UEFA, Alexander Ceferin, en heeft het bondsbestuur de benodigde 

formulieren bij de UEFA ingediend. Tot en met 3 februari 2025 kunnen kandidaten worden gesteld. Na deze 

datum zal de UEFA een lijst publiceren met de kandidaten die zich voor het UEFA Executive Committee 

hebben gemeld. Tussen nu en 3 april 2025 zal de KNVB een bescheiden verkiezingscampagne voeren om 

de kans op zijn uitverkiezing zo groot mogelijk te maken.  

 

Met in het achterhoofd de hoge campagnekosten van een kandidaatstelling van een voormalige 

bondsvoorzitter voor het voorzitterschap van de FIFA, vraagt Joris van Benthem (Feyenoord) ervoor te 

zorgen dat de campagnekosten deze keer binnen de perken blijven. De bondsvoorzitter meldt dat op de 

kosten gelet zal worden.  

 

3. VERSLAG BONDSVERGADERING D.D. 27 MEI 2024 
 

Met inachtneming van de navolgende wijziging wordt het conceptverslag van de bondsvergadering d.d.  
27 mei 2024 zoals gevoegd bij de agenda, vastgesteld:  

• Bijlage 3, bladzijde 3: de woorden ‘schaatsende verdediger ’wijzigen in ‘schavende verdediger’. 
 

4. KNVB STRATEGISCH PLAN 2022 – 2026 
 

4.1. Voortgang 

 
De bondsvergadering heeft op 22 juni 2022 het KNVB Strategisch Plan 2022 – 2026 vastgesteld.  
Direct na afloop van het seizoen 2023/’24 is een 2-meting gehouden. Het rapport hiervan is bij de agenda 
gevoegd. De bondsvergadering neemt kennis van dit rapport.  

 

4.2. Evaluatie BNG-bid / ambitie internationale evenementen  

 

Ter vergadering gaat Gijs de Jong (secretaris-generaal) in op:  

• een samen met de Belgische en Duitse voetbalbond gehouden evaluatie van de gezamenlijk inge-
diende BNG-bid voor de FIFA Women’s World Cup 2027. Daarbij geeft hij een doorkijk naar de am-
bities van de KNVB voor het organiseren van internationale evenementen in de komende (tien) jaren;  

• de performancebonussen die de KNVB in 2023 van de UEFA heeft ontvangen voor het organiseren 
van de UEFA Nations League Finals 2023 en de UEFA Women’s Champions League Final 2023 en 
het besluit van de bondsvergadering d.d. 18 december 2023 deze bonussen toe te voegen aan de 
bestemmingsreserve toekomstige bids/events.   

 

De KNVB organiseert internationale evenementen. Hieraan liggen drie redenen ten grondslag:  

het behalen van sportief succes (strategisch doel), het organiseren van aantrekkelijke evenementen voor 

spelers, fans en kijkers om de populariteit van het voetbal aan te jagen en het creëren van een legacy voor 

zowel het betaald voetbal als het amateurvoetbal.  

In 2017 is de bondsvergadering geïnformeerd over de internationale evenementen waarvoor de KNVB de 

daaropvolgende jaren een bid wilde uitbrengen. Vijf van de zes uitgebrachte bids hebben geleid tot het 

mogen organiseren van het evenement: UEFA Women’s Euro 2017, UEFA EURO 2020 (drie 

groepswedstrijden en een wedstrijd Round of 16), UEFA Futsal EURO 2022, UEFA Womens Champions 

League Final 2023 en UEFA Nations League Finals 2023. Los hiervan mocht Nederland in 2020 ook het 

UEFA-congres organiseren. De organisatie van het FIFA Women’s World Cup 2027, waarvoor samen met 

België en Duitsland het BNG-bid is uitgebracht, is niet toegewezen.  
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Het organiseren van deze evenementen heeft het Nederlandse voetbal veel opgeleverd. Een goed 

voorbeeld hiervan is het UEFA Women’s EURO 2017. Naast het sportieve succes (Nederland werd 

kampioen) kende dit evenement volle stadions en veel kijkers en heeft het een enorme legacy opgeleverd. 

Niet alleen gingen meer meiden voetballen, ook kwam er een einde aan de discussie of vrouwenvoetbal 

wel voetbal is. Daarnaast heeft het geleid tot het mogen organiseren van het UEFA-congres in 2020 en  

vanuit de opbrengsten is een groot deel van de organisatie van de Nationale Voetbaldag gefinancierd. 

Zonder de medewerking van de clubs en stadions zou het niet mogelijk zijn de internationale evenementen 

te organiseren. De KNVB dankt hen daar dan ook van harte voor.  

 

Met betrekking tot het FIFA Women’s World Cup 2027 had de KNVB in lijn met het Strategisch Plan 2022 – 

2026 zich tot doel gesteld de organisatie van het evenement te verwerven en vervolgens het toernooi te 

winnen. Subdoelen waren de groei van het vrouwenvoetbal, het versterken van relaties met de diverse 

stakeholders in Nederlands en het buitenland, aanvallend spelen (first mover), een kwalitatief top bid 

indienen en zorgen dat heel Europa achter het bid zou staan. Dit laatste is op één land na gelukt. Na een 

schets van de doorlopen tijdslijn van het moment van het tonen van de ambitie bij de herijking van de 

internationale event strategie in 2017 tot aan het moment van het besluit van het FIFA congres op 17 mei 

2024 en de inhoud alsook de ‘look and feel’ van het bid, staat hij stil bij de communicatiecampagne en de 

internationale lobby die zeven jaar lang zijn gevoerd. Hierdoor is het netwerk van de KNVB binnen de 

UEFA, de FIFA, bij de overige confederaties en veel bonden enorm uitgebreid en daar waar er contacten 

waren, zijn deze versterkt. Op het FIFA congres van 17 april 2024 hebben uiteindelijk 119 landen een stem 

uitgebracht op het Braziliaanse bid en 78 landen op het BNG-bid. Er was een aantal stemonthoudingen. 

Natuurlijk was deze uitkomst voor de KNVB teleurstellend. Tegelijkertijd is er het besef dat niet altijd 

gewonnen kan worden. Het BNG-bid heeft opgeleverd dat de KNVB zijn ambitie heeft getoond en veel 

relaties heeft opgebouwd. Met het bid kon jarenlang het vrouwenvoetbal worden gepromoot en 

geïnspireerd. De KNVB zet het verlies om in zaken waarmee hij iets kan. Dat zit in de samenwerking met 

andere bonden, zoals recent met Indonesië is aangegaan, en in wedstrijden. Het Nederlands vrouwenelftal 

heeft recent nog gespeeld tegen de USA en China. Op de achtergrond zal worden bezien of een en ander 

binnen FIFA, perspectief biedt. Van de zojuist genoemde doelen is het merendeel bereikt. De getoonde 

ambitie zal de KNVB de komende jaren ook tonen. De versterking van de vele relatie zal de KNVB helpen 

bij de bids die het de komende jaren wil uitbrengen.  

 

Voor het inzichtelijk houden van de financiën worden de internationale evenementen vanuit de Stichting 

Internationale Events KNVB georganiseerd. De kosten die gemaakt worden voor deze evenementen, ook 

de kosten van de KNVB-medewerkers die zijn ingezet, worden vergoed door de organisatoren van de 

evenementen (FIFA/UEFA). Na de organisatie van een evenement is het gebruikelijk van FIFA of UEFA 

een performancebonus te ontvangen. De bonussen worden aangewend voor financiering van uit te 

brengen bids of investering in zaken zoals de Nationale Voetbaldag en futsal. Op dit moment beschikt de 

Stichting nog over € 200.000,-- en bevat de bestemmingsreserve toekomstige bids/events € 600.000 euro. 

De bondsvergadering wordt voorgesteld deze bestemmingsreserve beschikbaar te houden voor 

toekomstige bids.  

 

Voor het uitbrengen van toekomstige bids geldt als uitgangspunt de vraag of een event kan bijdragen aan 

de doelstellingen van de KNVB en de vraag of een bid kansrijk is. Na het definitief vaststellen van de 

ambitie voor welke evenementen de KNVB in de komende (tien) jaren voornemens is een bid uit te 

brengen, zal concrete uitwerking hiervan plaatsvinden, waarna op basis daarvan het bondsbestuur per 

evenement zal bekijken of een bid daarvoor wordt uitgebracht en de wijze van financieren daarvan.  

 

Met inachtneming van de drie eerder ter vergadering genoemde redenen bestaat het voornemen de 

komende (tien) jaren bids uit te brengen voor de Unity Euro Cup, Champions League Finals Futsal (m), 

UEFA EURO U19 (m), FIFA Womens U20 World Cup OR en UEFA Womens EURO U17. Buiten de 

evenementen waar het gaat om het sportieve succes, past een Unity Euro Cup (jaarlijks toernooi voor 

vluchtelingen), binnen het strategisch doel zichtbaar maatschappelijke impact en de Champions Leagues 

Finals Futsal (m) bij het doel de futsalsport te promoten. Samen met Duitsland en België is ervoor gekozen 

geen bid uit te brengen voor het FIFA Women’s World Cup 2031, mede vanwege het feit dat Duitsland zich 

wil richten op zijn kandidatuur voor het UEFA Womens EURO 2029.  
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Na deze toelichting stemt de bondsvergadering desgevraagd in met de geschetste ambitie met betrekking 
tot het uitbrengen van bids voor internationale evenementen en het besluitvormingsproces alsook het 
aanhouden van de huidige bestemmingsreserve toekomstige bids/events tot het moment dat de KNVB 
concrete bids zal uitbrengen.  

 
5. BETALEN IN HET AMATEURVOETBAL EN OPLEIDINGSVERGOEDING NATIONAAL  

 
Per 1 januari 2022 is de nieuwe regelgeving in werking getreden met betrekking tot het betalen in het 

amateurvoetbal en opleidingsvergoeding nationaal. Zoals bij de invoering van deze nieuwe regeling 

afgesproken, is een start gemaakt met de evaluatie. De stand van zaken is bij de agenda gevoegd.  

 

Naar aanleiding van dit agendapunt zijn schriftelijke vragen gesteld. Deze vragen en de antwoorden 

daarop zijn terug te vinden in de V&A die op 13 december 2024 per e-mail aan de bondsvergadering is 

toegezonden. 

 

Met inachtneming hiervan neemt de bondsvergadering kennis van de stand van zaken en stemt in met de 

daarin gedane voorstellen: 

1. betalen in het amateurvoetbal: in samenspraak met de betrokken commissies, met name de aanklager 

amateurvoetbal en de onderzoekscommissie integriteit, te bezien op welke wijze vanaf het seizoen 

2025/’26 meer controle kan worden verricht op naleving van de onderhavige regelgeving. In de 

voorjaarsvergadering 2025 zullen de uitkomsten daarvan worden teruggekoppeld; 

2. opleidingsvergoeding nationaal: in het vervolg van de evaluatie een werkgroep betrekken waarin clubs 

die in het algemeen een opleidingsvergoeding moeten betalen en clubs die in het algemeen een 

opleidingsvergoeding ontvangen zijn vertegenwoordigd (waarbij voorts sprake moet zijn van 

vertegenwoordiging van amateurverenigingen en vertegenwoordiging van betaaldvoetbalorganisaties).  

 
6. KNVB JAARVERSLAG SEIZOEN 2023/’24 
 
Het KNVB Jaarverslag seizoen 2023/’24 is op 15 november 2023 aan de bondsafgevaardigden en 

adviserende leden van de bondsvergadering gezonden.  

De bondsvergadering stelt het KNVB Jaarverslag 2023/’24 vast.  

 
7.  FINANCIËN 
 
7.1. Jaarrekening seizoen 2023/'24 

 

De bondsvergadering stemt in met de door de ledenraad amateurvoetbal vastgestelde jaarrekening 

amateurvoetbal seizoen 2023/’24, de door de algemene vergadering betaald voetbal vastgestelde 

jaarrekening betaald voetbal seizoen 2023/’24 alsmede de jaarrekening bondsgerelateerde activiteiten 

seizoen 2023/’24 zoals opgenomen in voornoemde jaarrekeningen en gevoegd bij de agenda.  

 

7.2. Verlenen van kwijting aan het bondsbestuur 

 

De bondsvergadering verleent kwijting aan het bondsbestuur voor zijn financiële verantwoordelijkheid voor 

het gevoerde beleid van het afgelopen verenigingsjaar. 

 

8.  VERSLAG BONDSBESTUUR TWEEDE SEIZOENSHELFT 2023/’24 
 
Met inachtneming van het navolgende neemt de bondsvergadering kennis van het verslag van het 

bondsbestuur over de tweede seizoenshelft van 2023/’24 zoals bij de agenda gevoegd:  
Naar aanleiding van het verslag is een aantal schriftelijke vragen gesteld. Deze vragen en de antwoorden 
daarop zijn te vinden in de V&A die op 13 december 2024 per e-mail aan de bondsvergadering is 
gezonden. Zoals daarin door Henk Bolhaar (bondsafgevaardigde amateurvoetbal) aangegeven, vraagt hij 
ter vergadering aandacht voor de bureaucratie rondom internationale overschrijvingen en in het bijzonder 
bij de overschrijvingen van minderjarige jeugdspelers en minderjarige asielzoekers in de grensstreek.  
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Het door het bondsbestuur gegeven antwoord zoals vermeld in de V&A richt zich vooral op de procedure, 
maar waar het hem met name om gaat, is de bureaucreatie van de FIFA. De KNVB is gehouden aan de 
regels van de FIFA. Bij overschrijvingen van minderjarige jeugdspelers en minderjarige asielzoekers in het 
amateurvoetbal dienen in bepaalde situaties een aanzienlijke hoeveelheid documenten te worden 
overlegd. Hij roept de bondsvoorzitter en de secretaris generaal op bij de FIFA te pleiten voor een 
vereenvoudiging van dit proces en de FIFA-vertegenwoordiger om hierin mee te kijken. De strenge regels 
zijn ter bescherming van minderjarigen tegen uitbuiting en kinderhandel, maar als het gaat om 
overschrijvingen van minderjarige jeugdspelers of minderjarige asielzoekers in de grensstreek dan schieten 
deze regels hun doel voorbij. Bovendien is voor pupillen geen overschrijving vereist. De administratieve 
rompslomp is een last voor veel verenigingen in de grensstreek en hun vrijwilligers die hiermee te maken 
krijgen. De bondsvoorzitter zegt toe dit onderwerp binnen FIFA-verband te zullen bespreken. 
 

9.  VERSLAG ONDERZOEKSCOMMISSIE INTEGRITEIT SEIZOEN 2023/’24 
 
De bondsvergadering neemt kennis van het bij de agenda gevoegde verslag van de onderzoekscommissie 
integriteit seizoen 2023/’24.  

 
10. REGLEMENTAIRE AANGELEGENHEDEN  

 

10.1. Voorstellen tot aanpassing van de Statuten en reglementen 

 

10.1.1. Algemeen Reglement: goalkeepercoach 

Naar aanleiding van dit reglementsvoorstel is een schriftelijke vraag gesteld. Deze vraag en het antwoord 
daarop zijn terug te vinden in de V&A die op 13 december 2024 per e-mail aan de bondsvergadering is 
gezonden.  

Met inachtneming hiervan stemt de bondsvergadering in met aanpassing van artikel 17 van het 

Algemeen Reglement zoals weergegeven in het bij de agenda gevoegde reglementsvoorstel. Met deze 

aanpassing wordt de vereiste licentie voor goalkeepercoaches in de reglementen verankerd en wordt het 

Algemeen Reglement in lijn gebracht met de UEFA Coaching Convention 2020 waaraan de KNVB 

gebonden is.  

 

10.1.2. Reglement Voetbalagenten: schrappen schriftelijke mededeling registratie 

vertegenwoordigingsovereenkomst  

Een vertegenwoordigingsovereenkomst tussen speler en voetbalagent alsmede club en voetbalagent  

wordt door een club bij de KNVB ter registratie aangeboden als bijlage bij het spelerscontract. Een  

voetbalagent hoeft de vertegenwoordigingsovereenkomst niet bij de KNVB te registreren. In artikel 3  

lid 9 Reglement Voetbalagenten staat dat van de registratie van de vertegenwoordigingsovereenkomst 

schriftelijk mededeling wordt gedaan aan de voetbalagent. Dat gebeurt in de praktijk niet. Door het 

schrappen van deze bepaling zoals weergegeven in het bij de agenda gevoegde reglementsvoorstel, 

wordt aangesloten bij de praktijk. De bondsvergadering stemt met deze aanpassing in.  

 

10.1.3. Vrouwen BVO – Bevoegdheid tot reglementering van aangelegenheden die specifiek het 
betaald vrouwenvoetbal betreffen 
Zoals per e-mail op 13 december 2024 aan de bondsvergadering is gemeld, wordt dit reglementsvoorstel 
ingetrokken.  
 
Naar aanleiding van het bij de agenda gevoegde reglementsvoorstel is schriftelijk een voorstel tot nadere 
aanpassing van de statuten ontvangen. Deze vraag en het antwoord daarop zijn terug te vinden in de V&A 
die op 13 december 2024 per e-mail aan de bondsvergadering is gezonden. Omdat het intrekken van het 
reglementsvoorstel los staat van het voorstel in artikel 6, lid 2, sub b van de Statuten de competitie beloften 
vrouwen te wijzigen in de competitie vrouwen eerste divisie, zoals de competitie inmiddels formeel wordt 
genoemd, wordt voorgesteld met deze wijziging in te stemmen. De bondsvergadering stemt hiermee in.  
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11.   (HER)BENOEMING COMMISSIELEDEN  
 
11.1.  College van arbiters 
 
A-arbiters 
Aftredend en vanwege het bereiken van de maximale zittingstermijn niet herbenoembaar is mevrouw mr. 
E.A. Adriaanse (voorzitter). Aftredend en niet herbenoembaar is mevrouw mr. C.H. van Breevoort-de Bruin. 
Op voordracht van het bondsbestuur wordt de huidige A-arbiter prof.mr. S.F. Sagel benoemd in de 
vacature van mevrouw Adriaanse (voorzitter), de heer mr. H.J.A. Knijff in de vacature van de heer Sagel 
(lid) en de heer mr. J.A. Schuman in de vacature van mevrouw Van Breevoort-de Bruin.  
 
B-arbiters 
Aftredend en herbenoembaar voor een periode van drie jaar is de heer: mr. J. Soet (bestuurders betaald 
voetbal) bindend voorgedragen door de FBO. De heer Soet wordt op bindende voordracht van de FBO 
voor een nieuwe zittingsperiode van drie jaar herbenoemd.  

 

Aftredend en vanwege het bereiken van de maximale zittingstermijn niet herbenoembaar zijn de heren:  

• mr. D. Goris (bestuurders amateurvoetbal) bindend voorgedragen door het bestuur amateurvoetbal; 

• mr. D.A. Hulshuizen (oefenmeesters) bindend voorgedragen door de CBV; 

• mr. C.F. Hollestelle (oefenmeesters) bindend voorgedragen door de VVON; 

• mr. F.A.A.C. Traa (contractspelers) bindend voorgedragen door de CSR. 

Tussentijds afgetreden vanwege het vervullen van de functie van algemeen directeur bij FC Volendam per  

1 juli 2024 is de heer C. Driebergen (bestuurders amateurvoetbal) bindend voorgedragen door het bestuur 

amateurvoetbal. 
In de vacature van de heer Goris wordt op bindende voordracht van het bestuur amateurvoetbal de heer  
I. Brouwer MSc RA benoemd, in de vacature van de heer Hulshuizen op bindende voordracht van de CBV  
de heer E.K. Bleuming, in de vacature van de heer Hollestelle op bindende voordracht van de VVON  
de heer L. Nijboer, in de vacature van de heer Traa op bindende voordracht van de CSR de heer  
mr. B.F. Desloover en in de vacature van de heer Driebergen op bindende voordracht van het bestuur 
amateurvoetbal de heer mr. R. Janssen. 
 
11.2. Reglementscommissie 
 
Aftredend en herbenoembaar voor een periode van drie jaar zijn de heren mr. B.L.G. Moolhuijsen 
(voorzitter) en mr. L.P. Kortmann. Op voordracht van het bondsbestuur worden de heren Moolhuijsen 
(voorzitter) en Kortmann voor een nieuwe zittingsperiode van drie jaar herbenoemd.  
 
11.3. Onderzoekscommissie integriteit 
 
Aftredend en herbenoembaar voor een periode van drie jaar is de heer drs. W. de Beauvesier Watson. 
Op voordracht van het bondsbestuur wordt de heer De Beauvesier Watson voor een nieuwe zittingsperiode 
van drie jaar herbenoemd. 
 
Tussentijds aftredend is de heer mr. G. Beelen. Verder is er behoefte aan uitbreiding van de commissie met 
één lid. Op voordracht van het bondsbestuur wordt in de vacature van de heer Beelen mevrouw  
N. Katalina MSc benoemd en in de extra vacature de heer M.J. de Wit. 
 
Na de (her)benoemingen dankt de bondsvoorzitter de aftredende commissieleden Ella Adriaanse,  
Catelijne van Breevoort-de Bruin, Denis Goris, Doeke Hulshuizen, Cor Hollestelle, Frans Traa,  
Cees Driebergen en Gerard Beelen voor hun zeer gewaardeerde inzet.  

 

12.  RONDVRAAG EN SLUITING 
 
Bondsvergadering voorjaar 2025 
De bondsvergadering in het voorjaar van 2025 vindt plaats op donderdag 19 juni.  
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Afscheid Henk Hoiting (bondsafgevaardigde amateurvoetbal) 
Vanwege het bereiken van de maximale zittingstermijn van twaalf jaar treedt Henk Hoiting per  
31 december 2024 af als lid van de ledenraad amateurvoetbal. Dit betekent dat hij vandaag voor het 
laatst als bondsafgevaardigde amateurvoetbal bij deze vergadering aanwezig is. De ledenraad 
amateurvoetbal heeft op zijn vergadering van 14 december 2024 uitgebreid stilgestaan bij zijn 
afscheid. Daarbij is hij vanwege zijn verdiensten voor het Nederlands voetbal benoemd tot Lid van 
Verdienste van de KNVB. Met een applaus dankt ook de bondsvergadering Henk Hoiting voor zijn 
inzet.  
 

Niets meer aan de orde zijnde, dankt de bondsvoorzitter de aanwezigen voor hun bijdrage, wenst hij 

hen fijne feestdagen en een goed begin van het nieuwe jaar en sluit hij vervolgens de vergadering. 
 
Zeist, 30 april 2025 
NW / Bondsvergadering d.d. 16 december 2024 
 
Vastgesteld op de bondsvergadering d.d. 19 juni 2025 

 



 
 

 

VERSLAG BONDSVERGADERING D.D. 16 DECEMBER 2024 

BIJLAGE 1.  

 

 

Agendapunt 1. Opening / openingswoord 

 

Uitgesproken door Frank Paauw, bondsvoorzitter 

 
Dames en heren, beste voetbalvrienden en -vriendinnen, allemaal hartelijk welkom bij deze 
vergadering. Het is voor mij de eerste keer. Ik heb al wat aansporingen gekregen om het aan de ene 
kant tot 21.00 uur te laten duren en aan de andere kant om het om 20.00 uur te laten ophouden. Ik zal 
proberen ergens in het midden uit te komen. 
  
Allereerst ook een warm welkom aan onze internationale gasten, Marion Gavat van UEFA en Luca 
Nicola van de FIFA, net andersom zie ik hier zie staan, alle begin is moeilijk, laat ik beginnen met het 
openingswoord.  
 
De afgelopen maanden waren voor mij persoonlijk een periode van ontdekken, leren en kennismaken. 
Als nieuwbenoemde bondsvoorzitter van de KNVB heb ik in mijn eerste honderd dagen een duidelijk 
beeld geprobeerd te krijgen van het voetbal en de immense kansen, maar ook de uitdagingen die het 
voetbal in de breedste zin van het woord met zich meebrengt. Ik heb ook gezien wat de voetbalwereld 
betekent, wat het ook doet in de maatschappij en een van de dingen die mij het meest is opgevallen, 
is de passie die het voetbal in Nederland oproept. Van de amateurelftallen tot aan de top, van 
meidenvoetbal tot veteranenvoetbal waar ik mij zelf maar even onder schaar. Het is het en de manier 
waarop mensen zich verbinden. Het is zo goed om te zien hoeveel mensen daar plezier aan beleven, 
passief en actief. Voetbal is meer dan een sport. Het is de verbindende kracht iedere week weer die 
miljoenen samenbrengt. Niet alleen in de stadions maar ook in de huiskamers en wat ik al zei het is 
ongekend hoeveel impact het heeft op ons leven. Het is natuurlijk niet voor niets, het is ondertussen 
een wat stoffig citaat van Johan Cruyff dat het de belangrijkste bijzaak is in het leven. En er zijn zoveel 
goede voorbeelden van te zien hoe die beleving dan ook gebeurt.  
 
En dit jaar, het afgelopen jaar, geen gebrek aan hoogtepunten. Niet alleen was het halen van de halve 
finale op EURO 2024 sportief geweldig, maar we hebben ook heel veel complimenten gekregen als 
Nederland en als KNVB en eigenlijk de hele voetbalfamilie over de wijze waarop onze fanatieke 
voetbalsupporters zich hebben laten zien in Duitsland met alle Smollebollekes-acts die daarbij waren, 
die we allemaal hebben kunnen bewonderen en hoe we de wereld oranje hebben gekleurd. Het was 
natuurlijk ook geweldig om te zien hoe Oranje zich plaatste voor de achtste finale van de Nations 
League, hoe Oranje Futsal voor het eerst in 24 jaar op een WK en gelijk tot de laatste zestien kwam in 
Oezbekistan. En laten we de derde plek van het CP-elftal op het WK in Spanje ook niet vergeten. De 
Oranje Vrouwen kwalificeerden zich dit jaar voor het EK 2025 in Zwitserland, en de loting is net 
geweest en ik denk dat iedereen die meeleeft, die weet dat wel, maar degenen die dat net gemist 
hebben, we hebben niet de makkelijkste poule geloot, want we hebben Frankrijk, we hebben 
Engeland, we hebben Wales. Dat had wat beter gekund, moet ik zeggen, maar vooruit. Je moet toch 
kunnen winnen om het toernooi te winnen. Maar ik verwacht daar veel van in het Zwitserse. Net als 
Jong Oranje, dat zich met alleen maar overwinningen geplaatst heeft voor het EK 2025 in Slowakije. 
 
Maar toch ook de sombere kant van de afgelopen periode. Dit jaar was er ook verlies en we gaan dat 
zo meteen met elkaar nog memoreren, maar één verlies ik wil er toch uithalen en dat was het 
overlijden van Johan Neeskens, één van de grootste iconen uit ons Nederlandse voetbal, niet alleen 
als trainer, niet alleen als voetballer, maar ook omdat het een prachtig mens was. Zijn bijdrage aan het 
voetbal en zijn nalatenschap binnen de KNVB – tot aan het eind toe werkte hij mee aan 
WorldCoaches - zijn onvergetelijk. We hebben hem in Zeist op een indrukwekkende bijeenkomst 
waardig herdacht met de mensen die hem het meest dierbaarst waren. En ik ben ervan overtuigd dat 
ik ook namens jullie allemaal spreekt: we zullen hem niet vergeten. 
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Na mijn officiële start op 1 september van dit jaar ben ik begonnen met een nadere kennismaking met, 
ja, de wortels van het Nederlandse voetbal. Het amateurvoetbal wat ik toch vaak zie als de 
ruggengraat van onze sport, en de waarde ervan maak ik zelf nog steeds, ik zal niet zeggen wekelijks 
want daar speel ik iets te weinig voor bij mijn eigen amateurclubje, maar de afgelopen periode ben ik 
ook langsgegaan bij wedstrijden in het amateurvoetbal en daar zie je ook wat die amateurclubs 
betekenen in de samenleving, welke geweldige spin-off daarachter vandaan komt voor mensen, dat je 
inderdaad ziet dat zo’n heel team, zo’n hele club  gewoon hele dorpen, steden en wijken verbindt en 
natuurlijk voetbal is geen oplossing voor alle maatschappelijke problemen, maar het is wel een plek 
waar we elkaar kunnen ontmoeten, waar we elkaar kunnen respecteren en waar we verschillen 
kunnen waarderen en samen kunnen vieren wat ons bindt, in plaats van te focussen op wat ons 
scheidt. 
 
Een voorbeeld van de kracht van voetbal is ons Welkomstprogramma Jeugdtrainers is iets wat 
genoemd moet worden, waarbij we in het afgelopen seizoen een recordaantal van 4000 startende 
jeugdtrainers mochten verwelkomen. Dit is niet alleen goed voor het voetbal nu, maar met name ook 
voor de toekomst. Het zijn de mensen die de volgende generatie opleiden, investeren in de toekomst 
van het spel. Daarnaast hebben we de campagne ‘Word Scheidsrechter’ gelanceerd om het aantal 
scheidsrechters te verhogen. We hebben gezien dat er een enorme belangstelling is, maar de echte 
impact zullen we op de lange termijn zien. Het is een langdurig proces, maar ook de aanwezigheid 
van scheidsrechters is noodzakelijk om het voetbal in Nederland op een gezond en respectvol niveau 
te houden. 
 
En dat brengt me bij een van de belangrijkste thema’s van dit jaar: sportiviteit en respect. Helaas zien 
we nog te veel incidenten op de amateurvelden, en dat kunnen en willen we niet accepteren. Geweld, 
discriminatie, racisme – dat heeft geen plaats in het voetbal. Het is onze koninklijke 
verantwoordelijkheid om dit te bestrijden. De jaarlijkse uitreiking van de Michael van Praag Award ter 
bevordering van diversiteit en inclusie – die dit jaar – ik zal het zeggen Marianne en dat is echt 
gewoon toeval – aan Zeeburgia is uitgereikt met een prachtig traject waarbij mensen die hier als 
vluchteling naar toe gekomen zijn en die via een trainingstraject scheidsrechter worden waardoor ze 
waardering, respect en zelfrespect krijgen, alle dingen waar mensen eigenlijk naast hun dagelijks 
behoeften het voor willen doen in hun dagelijks leven. Maar wat mij ook trof was de Catshuissessie 
over antisemitisme, waar ik als vertegenwoordiger van de KNVB aanwezig mocht zijn en waar toch 
heel nadrukkelijk moest worden aangegeven, vond ik, dat voetballen een podium is waar alle lagen 
van het voetbal zich laten zien, de mooie kanten maar ook de lelijke kanten en dat het racisme, het 
antisemitisme, niet een voetbalprobleem is, maar een maatschappelijk probleem waar wij inderdaad 
soms met de uitingen daarvan wekelijks te maken kunnen krijgen. Ik denk dat het cruciaal is om dat te 
blijven aangeven: het voetbal biedt een podium voor een heleboel mooie zaken, maar soms ook voor 
de lelijke zaken.  
 
Een ander punt wat ons heeft beziggehouden als de KNVB is toch de verhoging van de Btw op sport 
en er komen nog een aantal dingen achteraan die ook met subsidies te maken hebben, maar het is 
natuurlijk wonderlijk als je in je regeerakkoord zegt, dat je een programma wilt maken waarin 
bewegen, bewegen voor de jeugd, dat je gezondheid aan de voorkant preventief wilt aanpakken en 
dat je tegelijkertijd met maatregelen gaat komen waarin je dat inderdaad gaat beperken, waardoor je 
het moeilijker gaat maken voor de mensen die het sowieso al moeilijk hebben om in het dagelijks 
leven het hoofd boven water te houden en dat uit zich vaak natuurlijk ook gewoon in hele basale 
dingen van wat eet je en hoe gezond eet je, dat je dit soort maatregelen neemt. Wij zaten daar met 
nog een aantal vertegenwoordigers met de twee verantwoordelijke staatssecretarissen en ik moet 
zeggen, waarvan ik eerst dacht dat het meer voor de bühne was dat wij daar waren, maar ik zal niet 
zeggen dat dat aan ons toe te rekenen is, maar in ieder geval op het eerste oog lijkt deze verhoging 
van de btw in ieder geval voorlopig van de baan, maar we moeten hier wel heel erg scherp op blijven. 
 
Een ander punt wat ik nog wil noemen is de bezuiniging op het vrouwenvoetbal binnen het 
topsportbudget van NOC*NSF. Vrouwenvoetbal heeft net als andere Olympische disciplines de nodige 
steun en middelen nodig om door te groeien. Het is echt een misvatting om te denken dat het 
vrouwenvoetbal zonder extra investeringen al zelfstandig kan functioneren.  
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En wat ons vooral steekt en dat heb ik ook met Jan Dirk (van der Zee) besproken, is de wijze waarop 
we hiervan kennis moesten nemen. Een beetje Rotterdams misschien, nee is ook een antwoord, maar 
niet via de media en dat steekt ons bijzonder. 
 
Verder wil ik toch nog markeren dat we volgend jaar ons 135-jarig bestaan van de KNVB gaan vieren 
met een recordaantal leden, een teken van de nog altijd stijgende populariteit van het voetbal. We 
hebben een stevige positie in het Europese voetbal, met een competitie die tot de top zes van Europa 
behoort. Daar zullen we alles aan moeten doen om dat te behouden. Maar de tijd staat niet stil en we 
zullen wat dat betreft echt de handen uit de mouwen moeten steken. De uitbreiding van de Campus, 
daar komen we zo meteen nog op terug, is er eentje die zo essentieel is voor de groei van ons 
voetbal, de professionalsering van het voetbal, maar ook voor de breedte van ons voetbal om dat te 
kunnen bieden. En als we ons in de toekomst met de besten van de wereld willen meten om 
eindtoernooien vanuit welke discipline dan ook, dan zullen ook de WK’s van 2030 en 2034 zullen daar 
ook een rol in moeten spelen. We komen zo meteen nog terug op de toewijzing van het WK 2034 om 
daar nog een toelichting op te geven want daar zal nog lang over worden nagepraat.  
 
De voetballerij vormt een constante uitdaging, en wij zoals we hier zitten in de volledige breedte van 
de vertegenwoordiging, zullen ervoor moeten dat in Nederland het voetbal niet stilstaat, in welke 
geleding je dan ook actief bent. En ook na 135 jaar zullen we ons moeten blijven innoveren, blijven 
investeren en blijven bouwen aan de toekomst van dit prachtige spel. Ik ben ervan overtuigd dat we 
dat kunnen en we weten ook allemaal dat het gaat om de meest wendbare in plaats van de meest 
sterke want dat is toch de essentie van Darwin om het zo maar te zeggen. Ik kijk uit naar een 
vruchtbare vergadering. De eerste voor mij als voorzitter, dus ik ben erg benieuwd hoe dat gaat 
aflopen, ik zie bij sommige van u ook al die gedachte opkomen en laten we blijven werken aan de 
toekomst van het Nederlandse voetbal. Dank u wel.  
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Agendapunt 1. Opening / speeches UEFA en FIFA  
 
Speech UEFA 

Uitgesproken door Luca Nicola, UEFA Head of National Associations Governance & Global Institutions 

 

Good evening everyone, Dear President, Dear General Secretary, Gijs, Dear Delegates, it is a great 

pleasure for me of course to say a few words on behalf of UEFA on the occasion of the KNVB’s 

General Assembly. Now, at the risk of sounding a bit repetitive because we tend to say it at every 

General Assembly but still out of respect for protocol I am pleased to also convey UEFA’s warmest 

greetings from President Aleksander Čeferin and General Secretary Theodore Theodoridis. 

 

We have heard it already, this season, the KNVB is celebrating 135 years of existence – that is a truly 

impressive milestone. On behalf of UEFA, I extend our sincerest congratulations to all of you for this 

anniversary. This year also marks the 70th birthday of our European football governing body, UEFA. 

As a founding member, the KNVB has played a pivotal role in shaping our organisation and 

contributing to the collective success of European football from day one, when the organisation was 

founded in 1954 in Basel – which, incidentally, happens to be my hometown. The fact that your 

football association is almost twice as old as UEFA is a testament to your unique importance, to your 

history and of course to your tradition. 

 

Now another fantastic year of football is coming to a close. We all have fond memories of an 

unforgettable summer with EURO 2024 in Germany. Your travelling fans and their iconic “links / 

rechts” dance were undoubtedly one of the main highlights of the tournament. They cheered Oranje all 

the way to the semifinal, where you came – and sorry for reminding you – agonisingly close to 

qualifying for the final. Still, congratulations on an outstanding performance of your men’s national 

team. 

 

Immediately after the EURO, we embarked on an exciting new chapter with a new format for UEFA’s 

club competitions. We’re already deep into the league phase and can confidently say that the format 

reform has delivered on its promise. The last league phase match days are set to deliver a spectacle, 

and actually five Dutch clubs will be in the midst of it. 

 

The UEFA Club Competitions reform is the product as you all know, of wide and inclusive 

consultations, to which Dutch football stakeholders – the KNVB, the Dutch league and the clubs – 

have made a significant collective contributions. The new league format is actually commonly referred 

to as the “Swiss model”. Being myself Swiss, I find this quite flattering, but I think in this case calling it 

the “Dutch model” may actually be more fitting. 

 

Most importantly, the new competitions increased revenues of course and these revenues generated 

by the reformed club competitions actually allows us to put an even greater emphasis on solidarity 

across the football pyramid. In absolute terms, an additional 136 million euro’s is going to non-

participating clubs, that represents a staggering increase of close to 80% compared to the previous 

cycle of our club competitions. The largest share of solidarity contributions is going to clubs outside of 

the top 5 associations and will be channeled towards strengthening competitive balance at the 

domestic level.  That is great news – also for the Netherlands which now sits just outside the top 5 at 

sixth position in the coefficients ranking.  
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When looking back at the closing year, let’s not forget that the KNVB underwent an important change of 

leadership. President Paauw took up his new role on September 1st. It is therefore only fitting to seize this 

opportunity of your first General Assembly as President of the KNVB to congratulate you, Frank, again, on 

behalf of UEFA for your important assignment. I would also like to seize this opportunity to pay tribute to Just 

Spee for his invaluable contribution not only to Dutch, but also to European football.  

 

Speaking of next year, we have of course some exciting events to look forward to. Next summer, all 

eyes will be on the Women’s EURO in Switzerland, marking yet another milestone in what we call the 

unstoppable rise of the women’s game. Just today, the UEFA Executive Committee approved a 41 

million euro increase in prize money for Women’s EURO 2025, which represents a 156% increase on 

the figure from the last EURO in 2022. Congratulations of course to your women’s national team for 

qualifying for the tournament and, as we just found out, you have quite a difficult group to face with 

very strong opponents, but the best of luck to your team for next summer.  

 

Before the Women’s EURO your men’s national team will play in the UEFA Nations League quarter-

final in a thrilling match-up against reigning EURO champions Spain, that is a tough one too. An the 

outcome of this game will also determine in which group you will play in the qualifiers for the FIFA 

World Cup 2026. Congratulations for the qualification for the Nations League Quarter Final and good 

luck for the matches to come! 

 

On that note, I thank you all for giving me the opportunity to speak today. I wish you a fruitful meeting and let 

me conclude also by wishing you and your best ones a very festive, healthy and relaxing holiday season.  

 

Speech FIFA 

Uitgesproken door Marion Gavat, FIFA Member Associations Regional Coordinator Europe 

 

Dear President, dear Frank, Dear Board Members, Dear General Secretary, dear Gijs, 

Dear UEFA Representative, dear Luca, Dear Delegates, Dear Football community of Netherlands, 

I am pleased to be here today back in Zeist to represent FIFA on the occasion of the General 

Assembly of the KNVB. Please allow me first to express to you the warmest regards on behalf of the 

FIFA President, Gianni Infantino, the FIFA General Secretary Mattias Gräfstrom, as well as the entire 

FIFA administration. 

 

As my colleague did from UEFA I would like to extend my heartfelt congratulations to you, Frank, on 

your first few months as KNVB President. I am confident that your leadership will continue to be strong 

in the future, and we look forward of course to maintaining the excellent collaboration between KNVB 

and FIFA at all levels of our respective administrations. 

 

On December 8th, KNVB celebrated its 135th anniversary – congratulations on reaching this 

remarkable milestone! The year 2024 also marks FIFA’s 120th anniversary, as FIFA was co-founded 

in 1904 by delegates from seven European countries, including the Netherlands. This is a testament to 

the significant role Dutch football plays in global football. 

 

During FIFA 120th Anniversary celebration, the FIFA President presented the KNVB President with the 

winning plaque for the second edition of the prestigious FIFA Forward Awards. This recognition was 

awarded for the innovative competition formats introduced by KNVB for youth players aged 6 to 12 

years. KNVB used USD 125,000 from its FIFA Forward entitlement to implement this project, which 

focused on enhancing children’s participation and enjoyment in football by introducing age-appropriate 

match formats. Through the FIFA Forward program, we also worked with KNVB on important futsal 

project, as KNVB used USD 212,200 to purchase a mobile futsal floor. It is no coincidence that the 

Dutch Futsal National team qualified for the first time in 24 years for the FIFA Futsal World Cup that 

took place in Uzbekistan earlier this year. 
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At FIFA, we are currently preparing the training compensation system for girls and women’s football. 

Following the FIFA Council’s approval of a governing framework for the system in December 2023, the 

years 2024 and 2025 will be dedicated to working closely with stakeholders—including confederations, 

federations, players, leagues, and clubs—to finalize the details and solutions needed to establish the 

system. This process will cover regulatory and technical elements, software and technological 

aspects, as well as research into female player development and training costs. We will provide 

updates on the overall progress later in 2025 and into 2026. As for the implementation timeline, we 

expect it to take place no earlier than the end of 2026 or 2027, due to the necessary preparations. 

 

KNVB is a key partner in the field of human rights and social sustainability. Following the 

announcement in November 2022, FIFA is advancing the implementation of the FIFA World Cup Qatar 

2022™ Legacy Fund with an investment of USD 50 million. This fund will support a series of social 

programmes in collaboration with Qatar and three global organizations: the World Health Organization 

(WHO), the World Trade Organization (WTO), and UNHCR, the UN Refugee Agency. The initiatives 

will focus on refugees, education, public and occupational health, and football development programs. 

The Qatar Legacy Fund is truly groundbreaking in that it extends FIFA’s commitment beyond football, 

addressing vital social policy issues with lasting significance. 

 

For all the great collaboration between our two organisations, please allow me to thank you for 

working together shoulder to shoulder with us at FIFA, and together championing the development of 

women’s and men’s football everywhere and for all. 

 

Also I wish you good luck and I wish good luck to your two national teams, the men playing Spain in 

the UEFA Nations League quarter final in March, and the women in the EURO 2025 next year in 

Switzerland. As a French person I will be having a look to our match against each other, so I really 

look forward also to seeing the matches you will take part of.  

 

I wish you all a productive general assembly and I thank you once again for having me here today. 

Thank you.  

 

 



 

 

VASTGESTELD 

BESLUITENLIJST  
 
 
BONDSVERGADERING D.D. 16 DECEMBER 2024 
 

 
A.p. Onderwerp Besluit 

   

2.1. KNVB Campus van de Toekomst Kennis wordt genomen van de ter vergadering geschetste voortgang in 
de stappen die worden genomen om t.z.t. een voorstel aan de 
bondsvergadering voor te leggen voor aanpassingen van de KNVB 
Campus in Zeist dan wel een nieuwe KNVB Campus elders.  

   
2.2.  Procesevaluatie opvolging 

bondsvoorzitter KNVB 
Kennis wordt genomen van de procesevaluatie, de leerpunten en de er 
vergadering door de voorzitter van de selectiecommissie gegeven 
adviezen. Deze zullen worden meegenomen naar toekomstige 
opvolgingsprocessen.  

   
2.3. Herbenoemingen toezichthouders 

najaar 2024  
Kennis wordt genomen van de herbenoemingen van Tjienta van Pelt 
(RvT AV), Hassan Bettani (RvT AV), Clarence Seedorf (RvC BV) en 
Niek Jan van Kesteren (RvC BV) voor een nieuwe zittingsperiode van 
drie jaar.  

 
2.4. 

 
Organisatie nationale teams 

 
Kennis wordt genomen van de ter vergadering gegeven toelichting op 
de wijze waarop binnen de KNVB de activiteiten rond de nationale 
teams zijn georganiseerd.  
 

2.5. Toetrederregeling betaald voetbal Kennis wordt genomen van de op 26.11.24 toegezonden 
toetredersregeling betaald voetbal.  

   
2.6. Extraordinary FIFA Congress van 

11.12.24 (online) - verslag 
Kennis wordt genomen van het verslag van het FIFA-congres en de 
wijze waarop de KNVB omgaat met (deelname aan) het WK 2034 in 
Saoedi-Arabië. Vanwege de mensenrechtensituatie in dit land ligt deze 
toewijzing gevoelig. Het WK 2034 in Saoedi-Arabië zal de komende 
jaren blijvend worden geagendeerd voor de bondsvergadering. 
 

2.7. Kandidaatstelling bondsvoorzitter 
KNVB voor het UEFA Executive 
Committee 

Just Spee treedt op het UEFA congres van 03.04.25 af als lid van het 
UEFA Executive Committee. Omdat hij geen formele positie meer 
bekleedt binnen de KNVB kan hij niet voor herbenoeming worden 
voorgedragen. Kennis wordt genomen van de mededeling dat het 
bondsbestuur Frank Paauw kandidaat heeft gesteld voor het lidmaat-
schap van het UEFA Executive Committee. Desgevraagd is toegezegd 
dat de KNVB op de kosten van de verkiezingscampagne zal letten.  

   
3. Verslag bondsverg. d.d. 27.05.24 Het conceptverslag wordt met inachtneming van een tekstuele wijzing in 

bijlage 3 vastgesteld. 
   
4.1. KNVB Strategisch Plan 2022-2026: 

voortgang 
Kennis wordt genomen van de 2.0. meting. 
 

   
4.2. Evaluatie BNG-bid / ambitie 

internationale evenemten 
De vergadering stemt in met:  

• de ambitie voor het organiseren van de internationale evenementen 
zoals ter vergadering geschetst (Unity Euro Cup, CL Finals Futsal 
(m) UEFA EURO U19 (m), FIFA Womens U20 WC OR en UEFA 
Womens EURO U17; 

• het besluitvormingsproces in dit kader (bondsbestuur besluit per 
evenement of een bid wordt uitgebracht en de wijze van 
financiering daarvan); en  
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• het aanhouden van de huidige bestemmingsreserve toekomstige 
bids/events tot het moment dat de KNVB concrete bids zal 
uitbrengen. 

   
5. Betalen in het amateurvoetbal en 

opleidingsvergoeding nationaal: 
evaluatie  

Met inachtneming van de schriftelijk gestelde vragen en de 
antwoorden van het bondsbestuur daarop zoals vervat in de V&A  
wordt kennisgenomen van de stand van zaken zoals gevoegd bij de 
agenda en wordt ingestemd met de daarin gedane voorstellen: 
1. betalen in het amateurvoetbal: in samenspraak met de 

betrokken commissies, met name de aanklager amateurvoetbal 
en de onderzoekscommissie integriteit, te bezien op welke wijze 
vanaf het seizoen 2025/’26 meer controle kan worden verricht 
op naleving van de onderhavige regelgeving. In de 
voorjaarsvergadering 2025 zullen de uitkomsten daarvan 
worden teruggekoppeld; 

2. opleidingsvergoeding nationaal: in het vervolg van de evaluatie een 
werkgroep betrekken waarin clubs die in het algemeen een 
opleidingsvergoeding moeten betalen en clubs die in het algemeen 
een opleidingsvergoeding ontvangen zijn vertegenwoordigd 
(waarbij voorts sprake moet zijn van vertegenwoordiging van 
amateurverenigingen en vertegenwoordiging van 
betaaldvoetbalorganisaties 

   
6. KNVB Jaarverslag 2023/’24 Het verslag wordt vastgesteld.  
   
7.1.  Jaarrekening 2023/’24 Ingestemd wordt met de door de LRAV vastgestelde jaarrekening AV 

2023/’24, de door de AVBV vastgestelde jaarrekening BV 2023/’24 en 
het jaarrekening bondsgerelateerde activiteiten seizoen 2023/’24.  

   
7.2. Verlenen van kwijting aan het 

bondsbestuur 
Het bondsbestuur wordt kwijting verleend voor zijn financiële verant-
woordelijkheid voor het gevoerde beleid van het afgelopen verslagjaar. 

   
8. Verslag bondsbestuur tweede  

seizoenshelft 2023/’24 
Met inachtneming van de schriftelijk gestelde vagen en de antwoorden 
van het bondsbestuur daarop zoals vervat in de V&A wordt het verslag 
voor kennisgeving aangenomen. Ter vergadering wordt toegezegd de 
aangekaarte problematiek inzake overschrijvingen in het 
amateurvoetbal van de minderjarige jeugdspelers en minderjarige 
asielzoekers in de grensstreek bij de FIFA aan te zullen kaarten.  

   
9. Verslag onderzoekscommissie 

integriteit 2023/’24 
Het verslag wordt voor kennisgeving aangenomen. 

   
10.1. Voorstellen tot aanpassing van de 

Statuten en reglementen 
Ingestemd wordt met de navolgende voorstellen tot aanpassing van de 
Statuten en reglementen:  

  • 10.1.1. Algemeen Reglement: goalkeepercoach (met inachtneming 
van de schriftelijk gestelde vraag en het antwoord daarop van het 
bondsbestuur zoals vervat in de V&A); 

• 10.1.2. Reglement Voetbalagenten: schrappen schriftelijke 
mededeling registratie vertegenwoordigingsovereenkomst.  

 
Het reglementsvoorstel 10.1.3. Vrouwen BVO – Bevoegdheid tot 
reglementering van aangelegenheden die specifiek het betaald 
vrouwenvoetbal betreffen is ingetrokken.  

    
11.1. College van arbiters A-arbiters 

Benoemd in de vacature Adriaanse (voorzitter) is prof.mr.  
S.F. Sagel, in de vacature Sagel (lid) mr. H.J.A. Knijff en in de  
vacature Van Breevoort-de Bruin mr. J.A. Schuurman.  

   B-arbiters 
Herbenoemd voor een periode van drie jaar is mr. J. Soet. 
Benoemd in de vacature Goris is I. Brouwer MSc RA, in de vacature 
Hulshuizen E.K. Bleuming, in de vacature Hollestelle L. Nijboer, in de 
vacature Traa mr. B.F. Desloover en in de vacature Driebergen  
mr. R. Janssen. 
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11.2. Reglementscommissie Herbenoemd voor een periode van drie jaar zijn mr. B.L.G. Moolhuijsen 

(voorzitter) en mr. L.P. Kortmann.  
   
11.3. Onderzoekscommissie integriteit Herbenoemd voor een periode van drie jaar is drs. W. de Beauvesier 

Watson. 
In de vacatur Beelen is N. Katalina MSc benoemd en in de extra vacature 
M.J. de Wit.  
 

12. Rondvraag X 

   
 

 



 

 

Vastgesteld 

ACTIELIJST  
 
 
BONDSVERGADERING D.D. 16 DECEMBER 2024 
 
Uit  A.p. Onderwerp Actie  Deadline 
     
16.12.24 2. Reglement Betaald Voetbal – 

inbedding BVO die deelneemt 
aan uitsluitend betaald 
vrouwenvoetbal 

In correctie berichtgeving media meenemen 
dat de voorstellen tot wijziging van de 
reglementen niet zijn aangenomen. 
(Communicatie) 

Afgehandeld 

     
   In het nadere onderzoek naar de 

reglementaire inbedding van een BVO die 
uitsluitend deelneemt aan het betaald 
vrouwenvoetbal meenemen de wijze waarop 
het bondsbestuur beleidsmatig tegen de 
ambitie van FC Hera aankijkt. 
(Bondsbestuur) 

BV 19.06.25 

     
 2.2. Procesevaluatie opvolging 

bondsvoorzitter KNVB  
 

Meenemen leerpunten uit de procesevaluatie 
en de ter vergadering gegeven adviezen  
door de voorzitter van de selectiecommissie 
naar toekomstige opvolgingsprocessen. 
(Bondsbestuur) 

t.z.t.  

     
 2.6. WK 2034 in Saoedi-Arabië Ontwikkelingen (mensenrechten)situatie 

Saoedi-Arabië komende jaren agenderen 
voor de bondsvergadering.  
(Bondsbestuur) 

2025 - 2034 

     
 2.7. Kandidaatstelling bondsvoor-

zitter KNVB voor UEFA Exco  
Punt van aandacht: letten op kosten 
verkiezingscampagne.  
(Bondsbestuur) 

BV 19.06.25 

     
 5. Betalen in het amateurvoetbal: 

evaluatie  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Opleidingsvergoeding nationaal: 
evaluatie 

In samenspraak met de betrokken commis-
sies, met name de aanklager amateurvoetbal 
en de onderzoekscommissie integriteit, 
bezien op welke wijze vanaf het seizoen 
2025/’26 meer controle kan worden verricht 
op naleving van de per 01.01.22 in werking 
getreden regelgeving en de uitkomsten 
daarvan terugkoppelen aan de 
bondsvergadering voorjaar 2025. 
(Bondsbestuur) 
 
In het evaluatievervolg een werkgroep be-
trekken waarin clubs die in het algemeen een 
opleidingsvergoeding moeten betalen en 
clubs die in het algemeen een opleidings-
vergoeding ontvangen zijn vertegenwoordigd 
(waarbij ook sprake moet zijn van vertegen-
woordiging van av- en van bv-clubs). 
(Bondsbestuur) 

BV 19.06.25 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
BV 19.06.25 

     
 8. Administratieve last overschrij-

vingen in het amateurvoetbal 
van minderjarige jeugdspelers 
en minderjarige asielzoekers in 
de grensstreek 

FIFA verzoeken de administratieve vereisten 
bij deze overschrijvingen te vereenvoudigen. 
(Bondsvoorzitter / secretaris generaal)  

Afgehandeld 
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OPENSTAANDE ACTIEPUNTEN UIT VOORGAANDE BONDSVERGADERINGEN  

 
27.05.24 2.4. VOG-beleid Implementatie vanaf seizoen 2024/’25: VOG 

als voorwaarde voor toelating tot opleidingen 
bij de KNVB Academie en voor de (verlening 
en behoud van de) licentie. 
(Bondsbestuur) 

Loopt  

     
27.05.24 4. KNVB Strategisch Plan 2022 – 

2026 
Bij een volgende voortgangsrapportage 
meenemen het voorstel te werken met 
(kritieke prestatie)indicatoren om te kunnen 
vaststellen of de KNVB op de goede weg is 
om doelstellingen te realiseren. 
(Bondsbestuur)  

BV 15.12.25 

     
27.05.24 5. Toetredersregeling betaald 

voetbal 
Voor de competities vrouwen een 
vergelijkbare toetredersregeling opstellen. 
(Juridische Zaken KNVB / bondsbestuur) 

Na (onderzoek) 
reglementaire 
inbedding BVO die 
uitsluitend deelneemt 
aan het betaald 
vrouwenvoetbal   

     
18.12.23 2.1. KNVB Campus  Voorstel voorleggen voor aanpassing KNVB 

Campus in Zeist dan wel nieuwe KNVB 
Campus elders.  
Bondsvergadering tussentijds informeren 
over ontwikkelingen. 
(Bondsbestuur). 

T.z.t.  
 
 
BV 19.06.25 

     
18.12.23 14. Rondvraag Bezien of roadshows zoals gehouden 

in de aanloop WK 2022, ook in aanloop 
WK 2034 relevant zijn. 
(Bondsvoorzitter / secretaris generaal) 

Vanaf 2032  

 

27.06.23 5.  OVIVI In 2025 bezien voortgang na afloop huidige 
plan op 31.12.25.  
(Bondsbestuur) 

2025 

     
21.12.22 4. Vrouwen Eredivisie, Beloften 

Vrouwen, Beker Vrouwen  
Invoeren opleidingsvergoedingsregeling vrou-
wen zodra e.e.a. internationaal geregeld is.  
(Bondsbestuur) 

T.z.t. 

     
22.06.22 
16.12.24 
 

4. 
 
 
 
 

Promotie en degradatie tussen 
eerste en tweede divisie – 
toetredersregeling  
 

Na introductie toetredersregeling om de vijf 
jaar de regeling evalueren en de uitkomst 
rapporteren aan de bondsvergadering.  
(Juridische Zaken / bondsbestuur) 

Regeling op 01.01.25 
in werking getreden. 
Eerste evaluatie in 
2030. 

22.06.22 8. Verslag bondsbestuur 1e 
seizoenshelft 2020/’21 

Na afronding interne organisatiestructuur 
voorjaar 2018 is op de bondsvergadering 
van 07.06.18 afgesproken de overige op de 
bondsvergaderingen van 21.03.17 en 
02.10.17 besproken punten rond de 
governance(structuur) van de KNVB aan te 
pakken. Intern overleg hierover loopt.  
(Bondsbestuur) 

BV 19.06.25 
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